
15. Medlemsforslag om specialreformen (2010-135683)
Udvalget skal drøfte forslag om specialreformen.

medlemsforslag

Cecilia Lonning har på vegne af V den 14.9.2010 anmodet om, at følgende forslag sættes 
på dagsordenen til udvalgets møde den 22.9.2010:

Det foreslås, at
BUU drøfter status på specialreformen, specifikt inklusionsindsatsen (de 100 mio 1.
kr.) 
BUU drøfter mulighederne for at modtage kvartalsvis afrapportering om, 2.
hvordan inklusionsindsatsen (de 100 mio kr.) skrider fremad 
BUU drøfter mulighederne for at indføre et loft på specialområdets budget fra 3.
budget 2012 og frem

motivering
Specialreformen blev skudt i gang i 2008 med det sigte at omfordele 1/10 af budgettet på 1.0 mia. 
kr. fra specialtilbud til inklusionstiltag - og med en ambition om på sigt at bremse den stigende 
udvikling på området. 
Vi har nu været i gang i et par år og det er derfor interessant at se på, hvordan inklusionsindsatsen 
kører, specifikt hvad budgettet bruges til og om de forventede resultater opnås. Samtidig er det - i 
lyset af udvalgets økonomiske situation og meldinger om, at det ikke er realistisk at bremse væksten i 
2011 - relevant at diskutere, hvordan vi kan få bremset den stigende udvikling på specialområdet, 
herunder hvordan København kan lære af de kommuner, der med succes har fået "vendt kurven" via 
bl.a. mere stringent visitation og skarpere opfølgning. 

bilag




